
 
 
 

Møteinnkalling 

Utvalg: Åfjord formannskap 
Møtested: Kommunestyresalen, Åfjord rådhus 
Møtedato: 14.06.2018 
Tid: 09:00 

 
Forfall meldes til utvalgssekretær Solgunn Barsleth, som sørger for innkalling av 
varamedlem.  
Varamedlemmer møter kun ved spesiell innkalling. 
 

Innkalling er sendt til:   
Navn Funksjon Representerer 
Vibeke Stjern Ordfører ÅF-AP 
Gro Kristiansen Medlem ÅF-AP 
Bjørn Arne Hosen Medlem ÅF-AP 
Liv Marie Hugdal Medlem ÅF-KRF 
Jon Husdal Varaordfører ÅF-SP 
Tone Bårdli Medlem ÅF-SP 
Håkan Berdahl Medlem ÅF-H 
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Saksnr Sakstittel  Lukket 
  

Saker til behandling 
 

PS 16/18 Tertialrapport pr. 30.04.2018  
PS 17/18 Infrastrukturfond for vegutbedringer. Spleiselag for utbedring 

av FV 6332 - Morka - Ratvika 
 

 
Info / drøftinger: 
 

 ROS v/Hilde (utsendt i egen epost) 
 Forberedelse til budsjettarbeidet – fremtidige byggeprosjekter  
 Fremtidig drift av kommunens idrettsanlegg 
 Innspill til høring – Delstrategi veg (innspillsdokument er vedlagt epost med innkalling, saken 

kommer til behandling i kommunestyret den 21. juni) 
 
 
 
 
 
Vibeke Stjern 
ordfører  
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Saker til behandling

PS 16/18 Tertialrapport pr. 30.04.2018



 

ÅFJORD KOMMUNE 
 

Arkivsak: 2018/779 
Dato:   31.05.2018 

 

SAKSFRAMLEGG 

 

Saksnr Utvalg Møtedato 
16/18 Åfjord formannskap 14.06.2018 
 Åfjord kommunestyre  
 

 
Saksbehandler: Jon Kristian Lomundal 
 
TERTIALRAPPORT PR. 30.04.2018  
 
Vedlegg: Tertialrapport pr. 30.04.2018 
 
Sakens bakgrunn og innhold: 
Det skal i henhold til kommunens økonomireglement utarbeides perioderapporter gjennom 
året, både på drift og investering, samt finansrapportering. Rapporteringen skjer tertialvis pr. 
30.04, 31.08, samt ved avleggelse av årsregnskapet pr. 31.12. Det vises til vedlagte 
tertialrapport pr. 30.04.2018. 
 
Vurdering: 
I rapporteringen gir enhetene en prognose på forventet resultat for året samlet, da det er 
vesentlige avvik fra budsjett som er interessant og få avdekket ved rapporteringen. Flere av 
enhetene melder om forventet merforbruk. Prognosen for året samlet viser et merforbruk i 
drift på til sammen 3,2 millioner for 2018, og dette knytter seg opp mot barnehage, barnevern 
og hjemmetjenestene.  Rapporteringen pr. 30.04 er viktig da det fortsatt er mulig å vurdere 
tiltak for å redusere merforbruket, og som kan ha en effekt for året samlet. Årsakene til 
merforbruket og detaljert vurdering av den enkelte enhet gjøres i økonomirapporten, ut fra 
rapportene fra enhetslederne. 
 
Sakens vurdert i folkehelseperspektiv: 
God økonomisk kontroll er viktig for å kunne levere stabile og gode tjenester av høy kvalitet 
til kommunens innbyggere. Det gir trygghet i befolkningen for at de får de tjenestene de har 
behov for, noe som er viktig i et folkehelseperspektiv. 
 
Rådmannens innstilling: 
Formannskapet oversender saken til kommunestyret med følgende innstilling: 
Åfjord kommunestyre tar tertialrapporten pr. 30.04.2018 til orientering. 
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ÅFJORD KOMMUNE 
 

Arkivsak: 2018/774 
Dato:   07.06.2018 

 

SAKSFRAMLEGG 

 

Saksnr Utvalg Møtedato 
17/18 Åfjord formannskap 14.06.2018 
 Åfjord kommunestyre 21.06.2018 
 

 
Saksbehandler: Per O. Johansen 
 
 
Vedlegg: 
 

1. Brev av 25.05.2018 fra Åfjord kommune v/ordføreren til Trøndelag fylkeskommune v/fylkes-
ordføreren vedrørende «FV 6332 Morka – Ratvika i Åfjord. Tiltak for fremkommelighet – 
Spleiselag i tilknytning til ny FV 723».  

 
 
Utrykte vedlegg i saksmappen: 
 

1. Artikkel i Fosna-Folket 27.04.2018: «Nok en fylkesveg i oppløsning».  
 

2. Trøndelag fylkeskommune: «Delstrategi veg», høring – innspillsdokument av 03.04.2018.  
 

3. Sak KST-66/2016 «Skredsikringsprosjektet Ny FV 723 – Medfinansiering av Åfjord 
kommune», behandlet av Åfjord kommunestyre 15.09.2016. 
 

4. Sak FU-218/2016 «Ny behandling av forskuttering av rassikring på Fv 723 Paulen og 
Ryssdalen», behandlet av fylkesutvalget i Sør-Trøndelag 06.09.2016. 
 

5. Sak FSK-16/2016 «Ny FV 723 til Stokksund – Overføring av midler i utbyggingsavtalene vedr 
Harbaksfjellet vindpark», behandlet av Åfjord formannskap 14.04.2016. 
 

 
INFRASTRUKTURFOND FOR VEGUTBEDRINGER 
SPLEISELAG FOR UTBEDRING AV FV 6332 MORKA - RATVIKA  
 

 
Sakens bakgrunn og innhold: 
 
Ny FV 723 Ryssdalen - Herfjord 
Åfjord kommunestyre bevilget i møte den 15. september 2016, i sak KST-66/2016, medfinansiering 
som sikret bygging av ny og rassikker FV 723 på strekningen Ryssdalen til Herfjorden. Prosjektet 
kom i stand som følge av lokale innspill i forbindelse med vindkraftutbyggingen på Kvenndalsfjellet 
og Harbaksfjellet. Prosjektet er et spleiselag mellom Fosenvind DA, Staten v/samferdsels-
departementet, daværende Sør-Trøndelag fylkeskommune og Åfjord kommune, og gjennomføres som 
et rassikringsprosjekt der byggherrefunksjonen ivaretas av Fosenvegene AS. Avtalen mellom Åfjord 
kommune og fylkeskommunen innebærer et anleggsbidrag fra Åfjord kommune på 10 millioner 
kroner som utbetales ved vegåpning, tidligst i 2020. 
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Avtalene med Fosenvind DA innbærer blant annet at Åfjord kommune frafaller et tidligere 
avtalefestet krav om kaiutbygging på Kirkholmen, mot at Fosenvind gjør ytterligere tiltak for 
utbedringer på FV 723 fra Herfjord til Liankrysset. Samtidig skal fylkeskommunen v/Fosenvegene 
AS stille overskuddsmasser fra vegutbyggingen til disposisjon for Fosenvind DA i tilknytning til 
etableringen av innfartsvegen og vindkraftutbyggingen på Kvenndalsfjellet. Som følge av 
tunneldrivingen og at FV 723 skal senkes på Ryssdalstoppen, vil det bli et betydelig masseoverskudd 
i forbindelse med byggingen av ny FV 723.  
 
 
Vedlikeholdsetterslep på fylkesvegnettet  
Trøndelag fylkeskommune har pr januar 2018 registrert 6.456 km fylkesveg, og er etter staten selv, 
med dette landets nest største vegeier målt i kilometer. Fylkesvegene har vært en utfordring for 
fylkeskommunen gjennom mange år, både i forhold til å bringe fylkesvegene opp på en 
tilfredsstillende standard og for å ivareta tilstrekkelig veivedlikehold. I tiden da fylkeskommunen var 
sykehuseier, ble veiene gjerne en salderingspost til fordel for spesialisthelsetjenestene. I forbindelse 
med regionreformen i 2006 fikk fylkeskommunene i tillegg ansvar for en rekke tidligere riksveger, 
som også hadde et  betydelig vedlikeholdsetterslep.  
 
Fylkestinget i Trøndelag bestilte den 14.12.2017 i sak FT-34/2017 «Strategi for samferdselsområdet, 
etter høring», en delstrategi for fylkesveg. Denne ble sendt på høring etter vedtak i fylkestinget 
25.04.2018, jf. sak FT-66/2018 «Høringsutkast delstrategi veg». Høringsfristen er satt til 1. juli 2018.  
 
Selv om fylkestinget ønsker å bygge veginfrastruktur i fylket som fremmer ønsket mobilitet, er det 
liten tvil om at det vil ta lang tid før alle fylkesveger i Trøndelag har den ønskede standard med tanke 
på blant annet sikkerhet og fremkommelighet. Dette gjelder ikke minst her i Åfjord der vi også etter 
utbedringen av FV 723 fortsatt vil ha fylkesveger som er rasutsatt og som har fremkommelighets-
utfordringer, særlig gjelder dette grusvegene som går i oppløsning i teleløsningen om våren.  
 
Rådmannen vil komme tilbake til kommunestyret med egen sak om høringsuttalelse til delstrategi for 
fylkesveg.  
 
 
FV 6332 Morka – Ratvika: Spleiselag for fremkommelighetstiltak 
Utbedring, drift og vedlikehold av fylkesveger er at fylkeskommunalt ansvar, og er i prinsippet 
kommunen uvedkommende. Samtidig er fremkommelige fylkesvegene nødvendig for at kommunen 
skal kunne ivareta sine oppgaver, blant annet for å sikre en forsvarlig beredskap i alle deler av 
kommunen og for å levere hjemmebaserte helsetjenester mv.  
 
Tidlig på 2000-tallet fikk en del kommuner anledning til å forskuttere utbedringer på fylkesvegnettet, 
men siden dette rokket ved fylkeskommunens egne prioriteringer på veg, har fylkestinget senere sagt 
nei til slike initiativ.  
 
Som følge av store fremkommelighetsproblemer også våren 2018, samt at det er betydelige 
masseoverskudd i det pågående veganlegget på FV 723 i Ryssdalen – Herfjord, ble spørsmålet om 
mulighetene for å gjøre tiltak på FV 6332 Morka – Ratvika reist på nytt. For å skape en vei som ikke 
påvirkes av teleløsning må vegen bygges opp på ny med forsterkningslag av sprengt stein, bærelag og 
grus. Med et betydelig masseoverskudd i Ryssdalen vil det derfor ligge betydelige besparelser i å 
kunne bruke av disse massene for å bygge opp FV 6332 på nytt, og dermed vil det være mulig å hente 
ut ytterligere synergier i forbindelse med utbyggingen av FV 723.  
 
Med bakgrunn i at fylkeskommunen tidligere har satt bom for forskuttering, vil Trøndelag 
fylkeskommune sannsynligvis forvente kommunal medfinansiering om et slik prosjekt skal 
gjennomføres på så vidt kort varsel som det her er snakk om. Samtidig er dette en mulighet for 
besparelse som det er synd å ikke kunne dra nytte av.  
 
 

20



 
 
Det er ikke gjennomført prosjektering eller nøyaktige kostnadsberegninger av oppgradering av FV 
6332, men basert på erfaringstall kan følgende grovkalkyle settes opp: 
 
 Totalkostnad for oppgradering av FV 6332 uten fast dekke  8 millioner kroner 
 Besparelse ved bruk av overskuddsmasser fra FV 723   1         -  «  -         , 

 Netto kostnad         7 millioner kroner 
 
 
Basert på drøftinger i formannskapet 24. mai, har ordføreren i brev av 25. mai 2018 sendt en fore-
spørsel til Trøndelag fylkeskommune v/fylkesordføreren, med sikte på et samarbeidsprosjekt mellom 
Åfjord kommune og Sør-Trøndelag fylkeskommune for utbedring av FV 6332 Morka – Ratvika. Som 
det fremgår av ordførerens brev foreslås det en deling av den beregnede nettokostnaden med 50 % på 
hver av partene, der Åfjord kommune går inn i prosjektet med inntil 3,5 millioner kroner.  
 
Spørsmålet vil trolig bli forelagt for fylkestingets medlemmer og vurdert i forbindelse med 
fylkestingets samling den 12. og 13. juni.  
 
 
Finansiering 
Som følge av at tiltaket gjelder en fylkesvei, der Trøndelag fylkeskommune er veieier, kan Åfjord 
kommune ikke aktivere eller lånefinansiere sin andel av denne vegutbedringen. Tiltaket må således 
finansieres over ordinær drift, og det vil i praksis si ved bruk av disposisjonsfond.  
 
Dersom man ser på tilgjengelige disposisjonsfond etter regnskapsavleggelsen for 2017 er statusen 
som følger: 

 Innestående Forpliktelse 

Disposisjonsfond – uspesifisert 728 132  
Disposisjonsfond – utbygging infrastruktur 5 450 000  
   
KST 61/2014: Forlengelse jordkabel Frøneset - Mælan  - 2 500 000 
KST 66/2016: Ny FV 723 - medfinansiering  - 10 000 000 
KST 96/2017: Budsjett 2018 – div tiltak i drift / inv.   - 8 140 000 

 
 
Som oversikten viser går kommunen inn i 2018 med en betydelig underfinansiering på frie fond. 
Åfjord kommune har avsatte midler til øvrige formål, der de vesentligste postene er avsatt til  
helseformål, integrering, premieavvik og badeanlegg. Dette er med andre ord midler som 
kommunestyret allerede har definert bruken av og som det for en stor der er knyttet forpliktelser til.  
 
Åfjord kommune har i 2018 mottatt 5,6 millioner kroner i aksjeutbytte fra TrønderEnergi, mot 
budsjettert 2 millioner kroner. I tillegg forventes en betydelig utbetaling av havbruksfondet i 2018, 
som for Åfjord sitt vedkommende er stipulert til ca 15 millioner kroner. Dersom utbetalingen fra 
havbruksfondet blir som forutsatt, vil Åfjord kommune ha mulighet til å bidra til oppgraderingen av 
FV 6332 Morka – Ratvika, samtidig som kommunen kan ta høyde for fremtidige forpliktelser.  
 
 
Infrastrukturfond 
Fylkesvei 6332 er langt fra eneste fylkesvei i Åfjord med store utfordringer. Fylkesvei 6328 By – 
Stjern, FV 6326 Kroken og FV 6318 til Harbak er eksempler på fylkesveier i Åfjord som har store 
utfordringer både når det gjelder sikkerhet og fremkommelighet. Manglende vedlikehold over tid gjør 
disse at disse vegene er til hinder både for fremtidig næringsutvikling og bosetting. Sett i lys av dette 
er det ønskelig å etablere et infrastrukturfond for vei og at dette kan tilføres midler, i første omgang 
tilsvarende bruken av midler på FV 6332 Morka – Ratvika. Selv om det ikke synes å være midler 
tilgjengelig for dette nå, vil det være noe som kommunestyret kan ta med seg om det skulle oppstå 
ledige midler, for eksempel i forbindelse med saldering eller regnskapsavslutningen.  
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Rådmannens vurderinger 
 
Fremkommelige veier avgjørende for bosetting, næringsutvikling, levering av kommunale tjenester 
og beredskap i en kommune som Åfjord. Når det gjelder fremkommeligheten på fylkesveiene er det 
naturlig å forutsette at fylkeskommunen som veieier sørger for at veiene er i en beskaffenhet som gjør 
at folk ikke trenger å engste seg for om man kommer seg frem langs veien eller ikke, uansett hvilken 
årstid det er. Samtidig er det liten tvil om at Trøndelag fylkeskommune har for lite ressurser til å 
bringe fylkesveiene opp på en akseptabel standard, iallfall på kort sikt.   
 
Bruk av kommunale midler til oppgradering av fylkesveier gjennom fondsfinansiering, medfører 
nedprioritering av andre tiltak på kommunale ansvarsområder. Samtidig er det vanskelig å se bort fra 
denne typen tiltak når det representerer synergier med andre prosjekter, og kan knyttes til hensyn som 
beredskap  og fremkommelighet.  
 
Med dette som utgangspunkt vil rådmannen følge opp de initiativene som er tatt i saken og foreslår 
derfor at det stilles midler til disposisjon for tiltaket. Finansiering må skje ved bruk av disposisjons-
fond, og indirekte gjennom bruk av økt utbytte fra TrønderEnergi AS.  
 

 

Saken vurdert i et folkehelseperspektiv 
 
At folk som ferdes langs vegene skal være sikre på å komme frem er en forutsetning for både 
livskvalitet og bosetting. Med økende nedbør, og stadig vekslinger mellom frost og mildvær gjennom 
hele vinteren, vil problemene knyttet til fremkommelighet være økende, særlig på dårlig funderte 
grusveier.  

 

 

Rådmannens konklusjon 
 
Rådmannen anbefaler formannskapet å be kommunestyret å stille inntil 3,5 millioner kroner til 
disposisjon for oppgradering av FV 6332 Morka – Ratvika, som ledd i et spleiselag med Trøndelag 
fylkeskommune og ved bruk av overskuddsmasser fra anleggsarbeidene på FV 723 Ryssdalen – 
Herfjord. Samtidig anbefaler rådmannen at det opprettes et infrastrukturfond for videre oppgradering 
av veinettet i kommunen, og at kommunestyret søker å tilføre dette fondet et tilsvarende beløp når det 
skulle vise seg å være midler tilgjengelig for dette.   

 

 
Rådmannens innstilling: 
 
Formannskapet anbefaler at Åfjord kommunes henvendelse i brev av 25. mai til Trøndelag 
fylkeskommune, om medfinansiering av oppgradering av FV 6332 Morka – Ratvika med inntil 3,5 
millioner kroner stadfestes, og legger frem saken for kommunestyret med følgende innstilling:  
 
Åfjord kommunestyre viser til brev av 25. mai 2018 til Trøndelag fylkeskommune vedrørende 
oppgradering av FV 6332 Morka – Ratvika, og stiller inntil 3,5 millioner kroner til disposisjon for 
tiltaket som ledd i et spleiselag med Trøndelag fylkeskommune, og ved bruk av overskuddsmasser fra 
anleggsarbeidene på FV 723 Ryssdalen – Herfjord. Rådmannen gis fullmakt til å inngå endelig avtale 
med Trøndelag fylkeskommune om gjennomføring av tiltaket innenfor de rammene som ligger i 
saken.  
 
Kommunestyret ber samtidig om at det opprettes et infrastrukturfond for videre oppgradering av 
veinettet i kommunen, og ber om at rådmannen legger til rette for at fondet i første omgang tilføres et 
beløp på 3,5 millioner kroner når det skulle vise seg å være midler tilgjengelig for dette.  
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